
Protokół Nr 159
posiedzenia Zarządu Powiatu w Końskich

z dnia 16 czerwca 2021r.

Zarząd rozpoczął obrady o godzinie 830. Posiedzenie otworzył Z-ca
PrzewodniczącegoZarządu - Pan Wiesław Skowron witając Członków Zarządu

oraz zaproszonych gości. W posiedzeniu udział wzięli:

• Z-ca PrzewodniczącegoZarządu - Pan Wiesław Skowron,

• Członek Zarządu - Pan Jarosław Staciwa,

• Członek Zarządu - Pan Dariusz Banasik (uczestniczył w posiedzeniu
Zarządu zdalnie),

• Skarbnik Powiatu -Pani Edyta Drążkiewicz,

• Sekretarz Powiatu - Pan Zbigniew Sadorski,

• Główny Specjalista w Wydz. Ol - Pani Monika Równicka.

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu.

Wicestarosta zaproponował następujący porządek obrad:

1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad.
2. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zatwierdzenia

rocznego sprawozdania finansowego Zespołu Opieki Zdrowotnej
w Końskich za 2020 rok.

3. Sprawy różne.

Z-ca Przewodniczącego Zarządu - Pan Wiesław Skowron zapytał, czy są

uwagi do treści zaproponowanego wyżej porządku obrad.

W związku z tym, że uwag nie było w/w porządek obrad został przyjęty

w wersji przedstawionej przez Pana Wicestarostę.

Ad. 2
Z-ca Dyrektora d.s. Finansowych Zespołu Opieki Zdrowotnej w Końskich

- Pani Beata Wójcik omówiła sprawozdanie finansowe Zespołu Opieki
Zdrowotnej. Oznajmiła, że sprawozdanie zostało zbadane przez niezależnego

biegłego rewidenta, który stwierdził, że przedstawia w sposób jasny i rzetelny

sytuację majątkową i finansową szpitala. Omówiła poszczególne pozycje

przychodów i kosztów w porównaniu do roku 2019. Stwierdziła, że rok 2020
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zamknął się stratą netto w wysokości 2 536 893,96 zł. Zaznaczyła, że strata nie
przekracza kosztów odpisu amortyzacji. Podkreśliła, że z uwagi na pandemię

COVID-19 był to rok szczególnie trudny. Nie wykonano zakontraktowanych
procedur medycznych na kwotę ok. 3,5 mln zł. Pandemia przełożyła się na
mniejszą ilość wykonywanych zabiegów i mniejszy poziom dofinansowania.
Zobowiązania zostały uregulowane na koniec roku budżetowego, zgodnie
z terminami.

Członek Zarządu - Pan Jarosław Staciwa zapytał o łączny poziom straty.

Z-ca Dyrektora d.s. Finansowych Zespołu Opieki Zdrowotnej w Końskich

- Pani Beata Wójcik odpowiedziała, że niepokryta strata za lata ubiegłe wynosi
16381 583 zł, za rok 2020 - 2536 893 zł.

Skarbnik Powiatu - Pani Edyta Drążkiewicz zapytała, czy została

utworzona rezerwa na nierozliczone kontrakty z NFZ.

Z-ca Dyrektora d.s. Finansowych Zespołu Opieki Zdrowotnej w Końskich

- Pani Beata Wójcik odpowiedziała, że rezerwa na ten cel została utworzona, na
kwotę 3 mln zł.

Skarbnik Powiatu Pani Edyta Drążkiewicz stwierdziła, że

z przedłożonego sprawozdania wynika, iż ZOZ zaciągnął pożyczkę

w WFOŚiGW. Poprosiła o wyjaśnienia, czy Dyrekcja szpitala zwróciła się

z wnioskiem o poręczenie w/w pożyczki do podmiotu tworzącego, a jeśli tak to
kiedy?

Z-ca Dyrektora d.s. Finansowych Zespołu Opieki Zdrowotnej w Końskich

- Pani Beata Wójcik stwierdziła, że nie przypomina sobie takiego faktu, z całą

pewnością pożyczka została zabezpieczona cesją z Narodowego Funduszu
Zdrowia.

W związku z powyższym Zarząd poprosił o dostarczenie pisemnej
informacji w tym zakresie.

Skarbnik Powiatu - Pani Edyta Drążkiewicz zwróciła uwagę, że

sprawozdanie pokazuje spadek zużycia materiałów i wzrost wynagrodzeń.
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Oznajmiła, że pozycja "usługi obce" zawiera również wynagrodzenia t.j.
kontrakty z lekarzami. Zapytała o poziom kosztów kontraktów lekarzy
w pozycji "usługi obce" oraz o to, czy szpital będzie zobowiązany zwrócić

3,5 mln z tytułu niewykonanych kontraktów.

Z-ca Dyrektora d.s. Finansowych Zespołu Opieki Zdrowotnej w Końskich

- Pani Beata Wójcik odpowiedziała, że ok. połowa kwoty pozycji "usługi obce"
to kontrakty z lekarzami. W kwestii pytania drugiego stwierdziła, że nie
posiadają informacji w tym temacie. Podkreśliła, że z uwagi na COVID-19
w takiej sytuacji są wszystkie szpitale w Polsce.

Z-ca Przewodniczącego Zarządu - Pan Wiesław Skowron stwierdził, że

z uwagi na zadłużenie z lat poprzednich sytuacja ekonomiczna w szpitalu nadal
jest ciężka. Wyraził obawy związane z sytuacją finansową ZOZ. Podziękował

Pani Wójcik za zreferowanie sprawy, poprosił o opuszczenie sali obrad
i poczekanie na informację zwrotną od Zarządu Powiatu.

Skarbnik Powiatu - Pani Edyta Drążkiewicz oznajmiła, że biegły

rewident bada jedynie, czy sprawozdanie jest sporządzone zgodnie z przepisami
ustawy o rachunkowości. Podkreśliła, że rok 2020, będący rokiem zagrożenia

epidemicznego w związku z COVID-19 był rokiem szczególnym i trudnym.
Różnica między przychodami ze sprzedaży a kosztami działalności operacyjnej
t.j. strata jest mniejsza w roku 2020 w stosunku do roku 2019. Należy zwrócić

uwagę, że jak informuje Z-ca Dyrektora d.s. Finansowych ZOZ nie wykonano
kontraktów na kwotę ok. 3,5 mln zł, co ma również wpływ na wysokość

kosztów. Wynagrodzenia wraz z pochodnymi stanowią ok. 95 mln zł

z uwzględnieniem, iż koszty wynagrodzeń lekarzy zatrudnionych na kontraktach
ujęte są w pozycji "usługi obce". Stwierdziła, że rok COVID-owy, inny niż

poprzednie lata wpłynął na wynik finansowy, jednak strata za 2020 rok wynosi
nieco ponad 2,5 mln zł i jest niższa niż w latach ubiegłych. Przypomniała

o wyroku Trybunału Konstytucyjnego odnoszącego się do pokrycia strat szpitali
przez samorządy. Zwróciła uwagę, że z pozyskanych wstępnych informacji
wynika, iż być może samorządy nadal będą zobowiązane do pokrywania
ujemnych wyników finansowych sp. ZOZ w części, jaka będzie wynikała ze
złego zarządzania. A więc będą musiały udowodnić jaka wielkość straty wynika
z niedoszacowania systemu a jaka związana jest z błędami w zarządzaniu. Jaki
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jednak będzie ostateczny kształt ustawy o działalności leczniczej w kontekście

wyroku TK tego tak naprawdę nie wiadomo.

Członek Zarządu - Pan Jarosław Staciwa zaproponował, aby pozytywnie
zaopiniować sprawozdanie ZOZ, ale niekoniecznie wyciągać wnioski
z ubiegłorocznej sytuacji szpitala. Stwierdził, że może okazać się, iż kwotę

3,5 mln zł za niewykonane kontrakty 2020 roku szpital będzie musiał zwrócić.

Członek Zarządu - Pan Dariusz Banasik stwierdził, że sytuacja finansowa
szpitala jest Zarządowi znana i w jego ocenie uległa niewielkiej poprawie. Strata
jest mniejsza niż w latach ubiegłych. Oznajmił, że stoi na stanowisku, aby
pozytywnie zaopiniować sprawozdanie ZOZ.

Z-ca Przewodniczącego Zarządu - Pan Wiesław Skowron stwierdził, że

sytuacja szpitala nie uległa poprawie i nadal ma zastrzeżenia do sposobu
zarządzania placówką. Podkreślił, że jedynie działania kierownictwa były

nakierowane na osiągnięcie poziomu straty poniżej odpisu amortyzacji.

Sekretarz Powiatu - Pan Zbigniew Sadorski wyraził obawy związane ze
sposobem planowania budżetu ZOZ. Podkreślił, że zastanawiający jest
zakładany tak wysoki poziom straty - 21 mln zł przy wykonaniu 2,5 mln zł, co
buduje pozytywny odbiór gospodarowania finansami. Zwrócił uwagę, że Rada
Społeczna ZOZ powinna bliżej przyjrzeć się planowaniu budżetu na rok
następny.

Projekt uchwały poddano pod głosowanie.

Zarząd jednogłośnie pozytywnie zaopiniował projekt uchwały Rady
Powiatu w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Zespołu

Opieki Zdrowotnej w Końskich za 2020 rok.

Zarząd przekazał projekt uchwały Rady Powiatu w przedmiotowej
sprawie organowi stanowiącemu.

Poproszono na posiedzenie Z-cę Dyrektora d.s. Finansowych Zespołu

Opieki Zdrowotnej w Końskich - Panią Beatę Wójcik.
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Z-ca Przewodniczącego Zarządu - Pan Wiesław Skowron poinformował

Panią Wójcik, że Zarząd pozytywnie zaopiniował projekt uchwały Rady
Powiatu w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Zespołu

Opieki Zdrowotnej w Końskich za 2020 rok. Wyraził obawy o sytuację

finansową szpitala. Podkreślił, że ma świadomość, iż wynik finansowy jest
efektem zabiegów księgowych. Nawiązał do niewykonanych kontraktów za
kwotę 3,5 mln zł i możliwości zwrotu tej kwoty.

Innych spraw nie było.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Z-ca Przewodniczącego

Zarządu o godz. 920 zamknął posiedzenie.

Na tym protokół zakończono.

Protokołowała Monika Równicka
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Podpisy Członków Zarządu:

Wiesław Skowron

Jarosław Staciwa

Dariusz Banasik ...... ..................~~ .
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